

Title (en)
Mechanical vehicle door check.

Title (de)
Mechanischer Türfeststeller für Kraftwagentüren.

Title (fr)
Bras de compas mécanique pour véhicules automobiles.

Publication
EP 0326823 A1 19890809 (DE)

Application
EP 89100445 A 19890112

Priority
DE 3802162 A 19880126

Abstract (en)
In a mechanical door stop for motor-vehicle doors, with a holder housing (7) fastened to one door arrangement part and with a door holding strip (1) fastened pivotably to the other door arrangement part, for the arbitrary fixing of the vehicle door in any opening position, it is proposed that the door holding strip have wide sides with a completely smooth surface and the braking or holding device arranged in the holder housing comprise at least one pressure element (9) arbitrarily adjustable perpendicularly to the plane of movement of the door holding strip and a braking or abutment element (10) arranged fixedly in the holder housing, whilst the braking or abutment element can be formed by a brake lining and the pressure element be formed by rigid mouldings or spring elements. <IMAGE>

Abstract (de)
Bei einem mechanischen Türfeststeller für Kraftwagentüren mit einem am einen Türanordnungsteil befestigten Haltergehäuse (7) und einem am anderen Türanordnungsteil schwenkbar befestigten Türhalteband (1) wird zur willkürlichen Festlegung der Fahrzeugtür in jeder beliebigen Öffnungsstufe vorgeschlagen, daß das Türhalteband völlig glattflächige Breitseiten aufweist und die im Haltergehäuse angeordnete Brems- bzw. Halteinrichtung wenigstens ein willkürlich und senkrecht zur Bewegungsebene des Türhaltebandes verstellbares Andruckelement (9) und ein festehend im Haltergehäuse angeordnetes Brems- bzw. Widerlagerelement (10) umfasst, wobei das Brems- bzw. Widerlagerelement durch einen Bremsbelag und das Andruckelement durch starre Formkörper oder Federelemente gebildet sein können.

IPC 1-7
E05C 17/20

IPC 8 full level
E05C 17/22 (2006.01); **B60J 5/04** (2006.01); **E05C 17/20** (2006.01)

CPC (source: EP)
E05C 17/203 (2013.01)

Citation (search report)
• [X] DE 2628304 A1 19780105 - SCHARWAECHTER GMBH CO KG
• [X] US 2939166 A 19600607 - ALLEN EDWIN L
• [X] FR 747254 A 19330614
• [A] GB 191217149 A 19130515 - SMITHURST PERCY ALLIOTT [GB]
• [A] GB 1171337 A 19691119 - TRANSITORIA TRADING COMPANY AB [SE]
• [A] US 2268977 A 19420106 - WESTROPE FREDERICK J

Cited by
EP2682548A1; US6813811B2; EP0705951A1; DE102005046868A1; US7076833B2; FR2690653A1; DE10007317C2; FR2721966A1;
DE10003880A1; DE10003880B4; EP0952289A1; FR2777934A1; DE102007026796A1; WO2007036218A3

Designated contracting state (EPC)
DE ES FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0326823 A1 19890809; EP 0326823 B1 19930804; DE 3802162 A1 19890803; DE 3802162 C2 19900830; DE 58905073 D1 19930909;
ES 2041841 T3 19931201; JP H028479 A 19900111

DOCDB simple family (application)
EP 89100445 A 19890112; DE 3802162 A 19880126; DE 58905073 T 19890112; ES 89100445 T 19890112; JP 1519789 A 19890126